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Uw kenmerk

%

In de afgelopen anderhalf jaar bent u door ons regelmatig geïnformeerd 
over de uitvoering van de motie (M42-2020) over het verzachten van de 
negatieve effecten in de Noord-Hollandse samenleving door de 
coronapandemie. In oktober 2020 is het raamwerk bepaald dat we 
sindsdien hanteren om uitvoering te geven aan de doelen van de motie 
en zijn de 1e en 2C tranche van maatregelen vormgegeven en met u 
gedeeld. Mede gezien het grillige en onvoorspelbare verloop van de 
coronapandemie, hebben wij in de vormgeving van de maatregelen 
steeds gestreefd naar een goede balans tussen enerzijds de 
vastgelegde doelen van de motie en anderzijds flexibel inspelen op de 
specifieke behoefte aan ondersteuning die zichtbaar is in de Noord- 
Hollandse samenleving.

Er loopt inmiddels een behoorlijk pakket aan maatregelen die in de loop 
van 2021 en dit jaar zijn vastgesteld en er volgt nog een aantal 
maatregelen. In de bijlage (Stand van zaken Motie 42) treft u het 
overzicht van de regelingen, pilots en projecten uit de 1e en 2e tranche.

Voortgang
Allereerst is met uw motie en het daarop gebaseerde EHDF een 
belangrijk signaal gegeven naar de Noord-Hollandse samenleving. Dit 
signaal “Wij zijn er voor u” volgde snel in een tijd van onzekerheid over 
het verloop van de coronapandemie en de eerste lockdown.

Inleiding
In deze brief willen wij u informeren over de voortgang, de resultaten 
en het vervolg van het Economisch Herstel- en Duurzaamheidsfonds 
(EHDF).
De voortgang betreft een overzicht van de genomen maatregelen, de 
nog vast te stellen maatregelen en een globaal overzicht van de 
financiën.
Bij de resultaten geven we aan hoeveel subsidies zijn aangevraagd of 
verstrekt, aantallen trajecten die zijn ingezet of projecten die lopen. 
Voor effectmeting is het nu nog te vroeg, wij hopen u daarover eind dit 
jaar nader te kunnen informeren.
Het vervolg van het EHDF zullen wij plaatsen in het licht van de 
oorspronkelijke uitgangspunten van uw motie, de nog resterende 
middelen en de focus op uitvoering van wat is ingezet.
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Vanuit bedrijventerreinen is belangstelling voor verduurzaming en 
inmiddels zijn daar 1 1 subsidies verstrekt. Daarnaast lopen er vijf pilots 
die gericht zijn op het stimuleren van samenwerking om te 
verduurzamen en hebben wij ook het Ontwikkelingsbedrijf NHN en het 
Projectbureau Herstructurering hiervoor ingeschakeld.

Met de maatregelen die nu in uitvoering en voorbereiding zijn voldoen 
we ons inziens aan de brede intenties die u voor ogen had met de motie 
in het voorjaar van 2020. Daarnaast lopen er nog enkele verkenningen 
naar aanvullende maatregelen binnen de le en 2e tranche.

Van het ontzorgingsprogramma maatschappelijk vastgoed wordt al veel 
gebruik gemaakt, er lopen 84 serieuze gesprekken, 31 trajecten zijn 
opgestart en 6 intentieverklaringen zijn inmiddels getekend. Ongeveer 
1 5 intentieverklaringen komen daar naar verwachting op korte termijn 
bij. Dit betekent dat deze besturen van kleine gemeenten, 
sportbedrijven, culturele anbi’s en dorps- en buurthuizen geholpen 
worden met het opstellen van verduurzamingsplannen.
Er zijn 9 subsidies verstrekt voor de verduurzaming van culturele 
instellingen. Voor de dorps- en buurthuizen is een regeling in 
ontwikkeling. Wij kijken of aanvullende regelingen nodig zijn om de 
verduurzamingsplannen te realiseren of de doelgroep te verbreden.

€ 47 mln
€ 23 mln oplopend tot ongeveer € 31 mln 
€ 4 mln

De uitvoeringsregeling Verduurzaming sportaccommodaties is tot nu 
toe het meest succesvol met meer dan 50 verstrekte subsidies en een 
tweede verlenging van de regeling begin dit jaar. Ook voor deze recente 
openstelling is weer veel belangstelling. Het voorziet duidelijk in een 
behoefte van sportverenigingen om hun kantines en sportvelden te 
verduurzamen en heeft een uitstralingseffect naar de leden.

In uitvoering en voorbereiding is nu een pakket van totaal € 47 miljoen 
(exclusief uitvoeringskosten) aan maatregelen geraamd. Van deze € 47 
miljoen is € 23 miljoen vastgelegd in CS besluiten en in uitvoering. De 
uitgaven bedragen tot nu toe € 4 miljoen. Het verschil tussen deze 
bedragen maakt het faseverschil zichtbaar tussen het invullen van een 
tranche, de vaststelling van maatregelen in GS en het tot uitvoering 
komen van de maatregel. Het zorgvuldig uitwerken van maatregelen in 
bijvoorbeeld effectieve subsidieregelingen die afgestemd zijn met het 
veld vraagt tijd. Wanneer een maatregel vervolgens in werking treedt 
kost het ook enige tijd voordat middelen daadwerkelijk tot besteding 
komen. Wij bereiden de laatste maatregelen uit de 1® en 2® tranche voor 
en schatten in dat daarvoor in de komende periode nog zo'n € 8 
miljoen aan vastgelegde maatregelen bij zou kunnen komen, alsdan 
loopt het vastgelegde bedrag op tot € 31 miljoen.
Totalen EHDF:
Raming
Vastgelegd
Uitgegeven

Resultaten
Het EHDF is gericht op het verzachten van de negatieve effecten van de 
coronapandemie in combinatie met de urgente verduurzamingsopgave. 
De maatregelen worden inmiddels gebruikt door de organisaties 
waarvoor ze zijn bedoeld. Het is nog te vroeg om de effecten te meten 
in termen van CO2 reductie, versterken van de culturele en 
maatschappelijke sector of de arbeidsmarkt. Voor nu wordt volstaan 
met een beeld van het aantal verstrekte of aangevraagde subsidies, 
aantallen trajecten die zijn ingezet of projecten die lopen (zie ook de 
bijlage).
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Voor de versterking van de culturele sector is een pakket van 
maatregelen van kracht dat aanvullend op elkaar werkt. CultuurHerstel 
richt zich op coaching en begeleiding bij nieuwe businessmodellen en 
loopt al enige tijd. Inmiddels zijn ruim 30 adviestrajecten gestart of 
staan op het punt van starten. Zowel voor de Noord-Hollandse 
Cultuurlening als voor de regeling voor innovatie en samenwerking is 
veel belangstelling, maar deze zijn nog maar kort van kracht waardoor 
we nog geen verdere gegevens hebben.

Van de regeling om de samenwerking tussen woningcorporaties te 
stimuleren is voor 4 projecten gebruik gemaakt. Het gaat om 
schilisolatie van eengezinswoningen, verduurzaming van 
blokverwarming, een warmtenet en een community of practice.

Om de arbeidsmarkt techniek te versterken steunen we verschillende 
trajecten. Bij het Service Punt Technologie in de vijf arbeidsmarktregio’s 
wordt in samenwerking met de technologiecampussen gewerkt aan 
oriëntatie, matchen, begeleiden en opleiding voor doorstroom en zij- 
instroom in techniek, bouw en technologie. Een ander traject betreft het 
aanjagen van inclusieve leer/werktrajecten en een businessmodel voor 
die specifieke locaties waar mensen hun duurzame inzetbaarheid op de 
arbeidsmarkt kunnen ontwikkelen. Wij steunen daartoe “Entree in 
beweging" bij het regionaal Investeringsfonds MBO. De komende 4 jaar 

Voor de particuliere woningeigenaar wordt de klantreis verbeterd door 
de woningeigenaar van verbeterde informatie te voorzien waardoor hij 
of zij een betere afweging kan maken. Wij staan op het punt de 
opdracht aan TNO te verlenen. TNO voert dit project uit met Duurzaam 
Bouwen Loket, dat 39 van de 45 gemeenten in Noord-Holland 
ondersteunt in de transitie naar een duurzame en aardgasloze 
gebouwde omgeving, en met de Omgevingsdienst IJmond.

Daarnaast onderzoeken we, ook met TNO, of en hoe de 
contingentenbenadering in Noord-Holland toe te passen is. Deze 
benadering clustert gelijksoortige woningen naar bouwjaar, 
woningtype, oppervlakte, etc. Voor deze clusters worden van te voren 
de meest optimale verduurzamingspakketten bepaald. Door 
standaardisatie kan het verduurzamingsproces worden versneld en 
kunnen pakketten goedkoper worden aangeboden.

Ook hebben we laten onderzoeken hoe we meer woningeigenaren 
kunnen stimuleren hun woning te verduurzamen. Uit dit onderzoek 
blijkt dat een deel van de woningeigenaren afhaken omdat ze het 
aanvragen van offertes te ingewikkeld vinden. De verwachting is dat als 
we hen extra helpen bij deze stap er meer eigenaren besluiten na een 
advies daadwerkelijk maatregelen te treffen. We hebben het voornemen 
om in een pilot deze aanvullende dienst te gaan testen en bij succes 
zullen we de aanpak verder over Noord-Holland uitrollen.

De regeling Versterking van de maatschappelijke sector is van kracht 
sinds 1 augustus 2021 en gemeenten komen sindsdien langzaamaan 
met aanvragen. We hebben in de regeling zoveel mogelijk ruimte 
gelaten aan de gemeenten om te bepalen hoe zij het maatschappelijk 
leven binnen de eigen gemeente weer op sterkte willen brengen. Dat 
weten zij zelf immers het beste. Inmiddels zijn 2 subsidies verstrekt en 
wordt momenteel met ongeveer 1 5 gemeenten gesproken en 
geadviseerd over de aanvraag. Aangaande deze regeling bepalen wij na 
de zomer of en hoe we die willen verlengen.
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Met het oprichten van het EHDF is door u het signaal gegeven dat de 
provincie de samenleving steunt bij het verzachten van negatieve 
effecten in de samenleving. De uitvoering loopt al enige tijd en de 
eerste resultaten zijn zichtbaar. Deze maatregelen lopen de komende 
tijd door en er komen nog maatregelen aan. Kortom: er is al een 
behoorlijk pakket aan maatregelen en nog niet alles is in uitvoering 
gekomen. Een reden om de focus op de uitvoering daarvan te richten.

Het pakket van maatregelen leidt tot allerlei activiteit in de provincie op 
de onderdelen die in het EHDF zijn beoogd. Via de link
https://nota.noord-holland.nl/herstelenduurzaamheidsfonds/cover/ 
komt u bij het digitaal magazine met 7 verhalen die illustreren hoe het 
economisch herstel- en duurzaamheidsfonds de effecten van de 
coronacrisis verzacht. Enige voorzichtigheid over het geheel van de 
resultaten is wel op zijn plaats omdat de maatregelen langer doorlopen 
en er dit jaar nog maatregelen bij gaan komen.

is het streven om meer dan 800 jongeren zonder startkwalificatie op te 
leiden en te behouden voor de techniek, bouw, energie en circulaire 
economie. Wij dragen ook bij in een project voor kwetsbare groepen op 
de arbeidsmarkt van de 4 regionale opleidingscentra (ROC’s) boven het 
Noordzeekanaal. Daarnaast biedt het EHDF de mogelijkheid om de 
ontwikkelcoalitie Inclusiviteit uit het Manifest Werken en Ontwikkelen 
2030 te faciliteren. Deze richt zich op het opzetten van een provinciaal 
netwerk en leergemeenschap van (triple helix) initiatieven rond 
inclusieve arbeidsmarkt en duurzame inzetbaarheid.

Dat komt ook voort uit de eerdere constatering dat er een faseverschil 
is tussen het invullen van een tranche, de vaststelling van maatregelen 
in GS en het tot uitvoering komen van de maatregel. Daardoor is er 
financiële ruimte tussen het vastgestelde maatregelenpakket van € 23 
miljoen en de raming van € 47 miljoen.

De effectiviteit van de maatregelen is nu niet meetbaar omdat deze 
gegevens nog niet beschikbaar zijn. Zonder goed inzicht in de effecten 
is er onvoldoende basis voor een 3e tranche. Een goede reden om nu 
geen 3e tranche te ontwikkelen.

Investeren om een diepe recessie te voorkomen ofte verzachten in 
Noord-Holland lijkt niet nodig te zijn op dit moment. De urgentie van de 
verduurzamingsopgave daarentegen is gelijk of groter geworden. De 
verduurzamingsopgave van de gebouwde omgeving is groot. Uit de 
meest recente klimaat- en energieverkenning van het Planbureau voor 
de Leefomgeving blijkt dat de energietransitie in de gebouwde 
omgeving achter blijft en dat met het huidige tempo het doel voor 2030 
niet wordt gehaald. Daarbij is technisch personeel schaars om de 
verduurzamingsopgave te realiseren. Ook de ontwikkelingen in 
Oekraïne pleiten voor verdere verduurzaming van de gebouwde 
omgeving en kunnen mogelijk alsnog leiden tot een recessie (CPB). Voor 

Vervolg
Wij denken goede redenen te hebben om nu geen 3e tranche in te 
vullen, maar focus aan te brengen op de uitvoering van dat wat al in 
gang is gezet en daarbij vooral kijken naar de verduurzaming van de 
gebouwde omgeving. Wel willen wij het nog niet benoemde gelddeel -€ 
50 miljoen- van het EHDF voorlopig in het fonds houden, niet alleen 
vanwege de onzekerheid van het coronavirus maar ook om wellicht in 
een latere fase meer verbinding te maken met de urgente 
verduurzamingsopgave. Wij zullen dat hieronder toelichten.
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Hoogachtend,

Gedeputeerde Staten van Noord-Holland,

ivinciesecretaris voorzitter

R.M. Bergkamp A.Th.H. van Dijk
1 bijlage(n)

Stand van zaken uitvoering

de culturele/maatschappelijke sector en arbeidsmarkt is ondersteuning 
onverminderd van groot belang. Dit veranderde beeld is reden om 
opnieuw te kijken naar de richting die in uw motie is aangegeven.

Tot slot
In de brief is de huidige stand gegeven van de voortgang en de 
resultaten van de uitvoering van uw motie van mei 2020. Nu herstel van 
de economie goed gaat en de coronapandemie in een andere fase lijkt 
te komen willen wij dat meenemen in het vervolg van het EHDF. Daarom 
hebben wij als eerste stap globaal beschreven hoe wij aankijken tegen 
het vervolg van het EHDF: nu nog geen concrete invulling geven aan 
resterende middelen, focus op uitvoering en daarbij vooral aandacht 
voor de verduurzaming van de gebouwde omgeving. Als tweede stap 
zullen we het vervolg nader inhoudelijk vormgeven en u daarover in een 
brief informeren. Wij gaan daarover vervolgens graag met u in gesprek.

Wij willen nu vooral in uitvoering nemen wat al in gang is gezet met 
focus op de verduurzaming van de gebouwde omgeving en daar 
versnelling in aanbrengen. En wij stellen voor daarbij nadrukkelijker te 
bekijken of er onderdelen zijn die meer aansluiten bij regulier beleid en 
niet alleen corona gerelateerd. We gaan immers over op een nieuwe 
fase waarin we moeten leven met corona. Dat is een reden om te kijken 
of we binnen de raming van € 47 miljoen tot een andere verdeling 
kunnen komen.


